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ÅRSMELDING 2020 
Medlemsmasse  
Forskerforbundet ved NORCE hadde 156 medlemmer per 6.april 2021. Vi har i tillegg 11 medlemmer 
som er ansatt i bistilling ved NORCE. Dette er samme medlemstall som i 2020 
 

Styret 2020 
Styret har bestått av: 
Leder: Atle Blomgren 
Nestleder: Gisle Andersen 
Styremedlemmer: Elisa Ravagnan, Nina Jentoft, Nina Kyllingstad, Marit Brekkås, Nadine Goris (med 
tilleggsoppgave kasserer), Sindre Høyland, Leif Jarle Gressgård. 
 
Under valget på årsmøtet i 2020 var det ikke tilstrekkelig med kandidater. På årsmøtet i 2020 
manglet det helt representanter for Nord, årsmøtet vedtok at styret kunne supplere seg selv. Styret 
har ikke lykkes i å få på plass styrerepresentanter fra Nord, men Marit Brekkås ble valgt inn som vara 
og vært innkalt til styremøtene. Fra Rogaland/Oslo og fra Agder har det manglet vararepresentanter. 
Nina Kyllingstad avsluttet arbeidsforholdet sitt til NORCE februar 2021.  
 

Aktiviteter 2020 til april 2021 
2020 var et svært arbeidskrevende og vanskelig år for de tillitsvalgte. I tillegg til prosesser i etterkant 
av fusjonen i 2018, har NORCE i 2020 vært igjennom en nedbemanningsprosess, en rekke 
permitteringer, håndtering av pandemien og en omfattende omorganiseringsprosess. 
Forskerforbundet hadde mange medlemmer som fikk varsel om permittering og/eller permittering 
og flere medlemmer som ble nedbemannet eller fikk endringsoppsigelse. Vi gir nedenfor en 
summarisk oversikt over de viktigste oppgavene styret har arbeidet i 2020 og frem til årsmøtet i april 
2021:  
 
1) Generelt har vi hatt et godt og tett samarbeid med de andre 8 fagforeningene ved NORCE – på av 

fag, avdelinger og lokasjoner.  I de fleste prosessene som har gått, har det vært et tett og godt 
samarbeid mellom samtlige fagforeninger ved NORCE. 
 

2) Møter annen hver fredag med konsernledelsen, i perioder hyppigere.  
 

3) Fellesmøter mellom fagforeningene hver tirsdag, først og fremst for å planlegge det kommende 
møte med ledelsen, men også for å ta opp ev viktige spørsmål.  
 

4) Vi har fulgt opp medlemmer som mottok varsel om permittering våren 2020, i samarbeid med 
Forskerforbundet sentralt påpekte vi at det for de fleste av disse ikke forelå saklig grunnlag for 
permittering og de fleste varslene ble trukket tilbake. 
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5) Oppfølging av medlemmer som mottok varsel om mulig oppsigelse eller endringsoppsigelse 
våren 2020, mer enn 10% av medlemmene mottok et slikt varsel. Vi har bistått medlemmer i 
møter med arbeidsgiver for å sikre at relevant dokumentasjon ble lagt frem. Forberedelsene til 
disse møtene ble gjort i tett samarbeid med Forskerforbundet sentralt.  

 
6) Oppfølging av medlemmer som har mottatt oppsigelse. Disse medlemmene har fått oppfølging 

av advokater tildelt av Forskerforbundet sentralt, vi har bistått med relevant dokumentasjon og 
stilt som vitner i den videre rettslige prosessen. Per mars/april 2021 er alle saker gjeldende våre 
medlemmer avsluttet gjennom mekling og ulike former for forlik.  
     

7) Gjennomført reforhandling av særavtalens bestemmelser om fleksitid og mertid (mars - april)  
 

8) Gjennomført forhandlinger om lønnsoppgjør 2020 (gjennomført høsten 2020) 
 

9) Hele perioden har fagforeningene i fellesskap gitt en rekke innspill til Konsernleden angående 
økonomisk underskudd, sammenslåing av fagavdelinger som Styret vedtok i juni 2020, 
organisasjonsendringer med mer. Fagforeningene har i disse prosessene arbeidet systematisk for 
å sikre større grad av involvering og medbestemmelse for de ansatte i disse prosessene.  

 
10) For å få argumenter ift kostnadsnivået i NORCE har vi bedt ledelsen om data på nøkkeltalet 

«administrativ overhead per forskerårsverk» (ref NORCE-strategien). Disse tallene ble oppgitt 
første gang ut på høsten 2020 og ledelsen har nå begynt å inkorporere dette nøkkeltallet i de 
månedlige økonomirapportene. Ledelsen har valgt å operasjonalisere dette nøkkeltallet slik at 
det er lett å rapportere og noenlunde enkelte å sammenligne med andre institutt. Men denne 
operasjonaliseringen innebærer at nøkkeltallet ekskluderer administrative kostnader ute på 
fagavdelingene (herunder blant husleie og lønn fagdirektører og gruppeledere) og deles på 
«prosjektårsverk» som er alle ansatte på fagavdelingene, inkludert fagdirektører og 
gruppeledere. Dersom alle administrative kostnader var med og en brukte «fagårsverk» som 
nevner, ville nøkkeltallet blitt rundt 600’ per fagårsverk 

 
11) Argumentert for jevnlige rapporter om turn-over målt i årsverk (for å håndtere reelt tap ved 

ansatte som beholder bistillinger) med tall for både avgang og nyrekruttering fordelt på både 
hovedlokasjon og avdeling. Utfordringer med UBW – et alvorlig problem for NORCE – gjør at slike 
rapporter må tas ut manuelt. Men nå begynner vi å få slike rapporter månedlig. 
 

12) Drøftet og fulgt opp ny mal for arbeidskontrakt ved NORCE (har pågått i hele perioden). Høsten 
2020 valgte Forskerforbundet å engasjere en advokat som har immaterialrett og opphavsrett 
som spesialfelt. Dette er kostbart, men har vært viktig for å kunne sikre høy kvalitet på hvordan 
vi har håndtert til dels kompliserte juridiske spørsmål. En del av styrets vurdering har vært at 
lokallagets økonomi er svært god. I tillegg har Forskerforbundets sentralt innført en ordning hvor 
ubrukte midler blir trukket tilbake dersom de ikke blir brukt lokalt. Styret har vurderte dette som 
en fornuftig pengebruk som medlemmene i lokallaget vil nyte godt av. Egen melding om vår 
vurdering av malen for arbeidskontrakt i NORCE ble sendt ut til medlemmene i mars 2021.  
 

13) Dialog med konsernledelsen om hvordan bestemmelser i særavtalene bør tolkes, reforhandling 
om fleksitidsordning samt avtalen for tokt- og feltarbeid (pågår) 
 

14) Sikret nedsetting av et partssammensatt lønnspolitisk utvalg i henhold til særavtalen. Utvalget 
skal i løpet av våren 2021 gi en anbefaling om lønnspolitikk, lønnssystem og (revidert) 
stillingsstruktur. Vi arbeider også for å få på plass tydeligere rutiner og prosedyrer for søknad om 
opprykk for alle stillingskategorier. 
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15) Kommet med innspill til arbeidsgruppen for regionale hensyn. 
 

16) Fulgt opp, gitt råd og på annen måte støttet en rekke enkeltmedlemmer i ulike saker og 
situasjoner 
 

 
Pandemien har i 2020 og så langt lagt store begrensinger på møte- og reisevirksomhet. Styret har 
ikke funnet det mulig å gjennomføre andre aktiviteter slik vi opprinnelig planla etter årsmøtet i 2020. 
En stor del av styrets arbeidskapasitet har vært knyttet til pågående prosesser i NORCE, særlig 
nedbemanning og permitteringsprosessene i 2020 var tidkrevende.  
 
 
Det har i 2020 og 2021 stort sett vært gjennomført månedlige styremøter, samt 
informasjonsutvikling per e-post ved behov.  
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REGNSKAP 2020 
 

Beskrivelse Spesifikasjoner Sum 

Kontingentmidler 
2020* 

1. kvartal: 151 medlemmer: 40 619, 00 

2. kvartal: 155 medlemmer: 41 695, 00 

3. kvartal: 153 medlemmer: 41 157, 00 

4. kvartal: 154 medlemmer: 41 426, 00 

164 897,00* 

Kostnader 2020  Gave avgått styremedlem Geir Bye: -2 510, 00 

14,1% avgift på andel av gaven som er over 

500 NOK (exkl. 10 NOK gebyr): -282, 00 

Pizzakveld i Tromsø:  -1 177, 00 

Honorar Advokat Stray Vyrje**:   -35 000, 00 

Honorar til styremedlemmer***: -58 000, 00 

14,1% avgift (styrehonorar): -8178, 00 

-105 147,00 

 

Egenkapital fra 2019, 

overført til 2020: 

    219 570, 57  

Sum Egenkapital, 

31.12.2020  

     279 320, 57 

****  

 

*Mellom 50 og 499 medlemmer: kr. 1 076 per medlem per år; 269 per kvartal 

 

** Høsten 2020 valgte Forskerforbundet å engasjere en advokat som har immaterialrett og 

opphavsrett som spesialfelt. Dette er kostbart, men har vært viktig for å kunne sikre høy kvalitet på 

hvordan vi har håndtert til dels kompliserte juridiske spørsmål. En del av styrets vurdering har vært at 

lokallagets økonomi er svært god. I tillegg har Forskerforbundets sentralt innført en ordning hvor 

ubrukte midler blir trukket tilbake dersom de ikke blir brukt lokalt. Styret har vurderte dette som en 

fornuftig pengebruk som medlemmene i lokallaget vil nyte godt av. 

 

***Styremedlemmer som har lagt ned en ekstra stor innsats honoreres med 10 000 NOK hver (4 

personer), resten av styret honoreres med 3 000 NOK hver (6 personer).   

 

**** Forskerforbundets representantskapsmøte i 2020 vedtok at lokallagene kan overføre inntil ett 

års driftsmidler fra en representantskapsperiode til en annen. Inneværende 

representantskapsperiode avsluttes 31.12.2021, slik at dette vedtaket neste gang får betydning for 

overføringer fra 2021 til 2022. Innenfor en representantskapsperiode er det ingen begrensning på 

hvor mye som kan overføres fra år til år, ved årsskiftet 2020/21 var det altså ingen overføring av 

midler. 
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Forslag til budsjett 2021 
 

Post: Utgift / Inntekt 

På konto 01.01.2021 279 320, 57 

Kontingentmidler: 279 NOK per medlem/kvartal 

1. kvartal:           155 medlemmer: 43 245, 00 

2. kvartal: antatt 155 medlemmer: 43 245, 00 

3. kvartal: antatt 155 medlemmer: 43 245, 00 

4. kvartal: antatt 155 medlemmer: 43 245, 00 

172 980, 00 

 

Advokathonorar – oppfølging arbeidskontrakt -35 000, 00 

Styrehonorar/honorering1 -38 000, 00 

 14,1% avgift (styrehonorar) -5 358, 00 

Styremøter2 -25 000, 00 

Medlemsmøter3 -50 000, 00 

Støtte og kurs til medlemmer4 -125 962, 57 

Sum (på konto 31.12.2021) 223 942, 57 

Antatt tilbakeføring kontingentmidler til 

Forskerforbundet sentralt5 

0 

1 Styremedlemmer som har lagt ned en ekstra stor innsats honoreres med 10 000 NOK hver (2 

personer), resten av styret honoreres med 3 000 NOK hver (6 personer).   
2 Styret ønsker til å møte fysisk noen ganger i året (etter Corona) 
3 Styret ønsker til å invitere medlemmer til for eksempel middag (etter Corona) 

4 f.eks. gjennomføre kurs tilpasset medlemmer(digitalt), psykologisk støtte, karriere-coaching og 

lignende. Vi ønsker at medlemmer tar kontakt med styret dersom man har et reelt behov eller ideer 

for tiltak.  
5Dersom lokallaget har mer enn ett års driftsmidler disponibelt per 31.12.2021 skal det overskytende 

beløpet tilbakeføres til Forskerforbundet sentralt.  

 

 

Navn og signatur: 
 
 
  
       
 
_____________________    ________________________ 
Referent 1      Referent 2 


